
 

 

 

Vastine valtuustoaloitteeseen yhtenäistetyistä koulupäivien alkamisajoista 

 

Sivistysvaliokunta 13.03.2025 § 35  

  
Valmistelijat: opetuspäällikkö Riikka Strandström, 
riikka.strandstrom(at)sipoo.fi, kuljetuskoordinaattori Sari Niemi, 
sari.niemi(at)sipoo.fi, suunnittelija Eva Eskman, eva.eskman(at)sipoo.fi 

Jenni Savolainen, Rasmus Lindroos, Perussuomalaisten valtuustoryhmä ja 
10 muuta valtuutettua jättivät 11.11.2024 valtuustoaloitteen, jossa 
esitetään, että Sipoon kunta ja koulutuksen toimiala alkavat pikaisiin toimiin 
yhtenäisten kouluaamujen valmisteluun jo ennen seuraavaa lukuvuotta. 
 
Kouluaamujen yhtenäistämistä perustellaan aloitteessa ennakoitavuudella, 
turvallisuuden tunteella, paremmalla unirytmillä, kehon ja mielen 
valmistautumisella, ajan hallinnan oppimisella ja häiriötekijöiden 
vähenemisellä. 
 
Yhteenveto 
Aloitteessa on perusteltu monia syitä, jotka puoltavat yhtenäistettyjä 
koulupäivien aloitusaikoja. Käytännössä yhtenäistetyn alkamisajankohdan 
toteuttaminen on koulutuksen toimialan näkemyksen mukaan mahdotonta 
huomioiden opetussuunnitelman sekä oppimisen ja koulunkäynnin tuen 
toteutuminen, opetustilojen riittävyys, koulukuljetuksen kapasiteetit ja 
harrastustoiminnan järjestäminen. 
 
Huoltajien kasvatusvastuulla on huolehtia siitä, että lapset ja nuoret 
menevät riittävän ajoissa nukkumaan, saavat riittävästi unta ja jokaisessa 
päivässä on selkeät rytmit ja rutiinit.  
 
Huoltajan kasvatusvastuuta ei voi siirtää koulutuksen järjestäjälle, joka 
pyrkii laatimaan koulu- ja opetusryhmäkohtaiset lukujärjestykset 
mahdollisimman toimiviksi ja suotuisiksi oppilaille, mutta jonka velvollisuus 
on myös huolehtia opetussuunnitelman mahdollisimman laadukkaasta 
toteutumisesta sekä toimessa ja virassa olevien henkilöstönsä työ- ja 
virkaehtosopimusten toteutumisesta. Olemassa olevat 
koulukuljetussopimukset ja HSL:n linja-autoliikenteen reittikohtainen 
kalustokapasiteetti eivät myöskään tue koulupäivän alkamisaikojen 
yhtenäistämistä kaikissa kunnan kouluissa. 
 
Aloitteen vastine on käsitelty suomenkielisessä koulutusjaostossa 4.3.2025 
ja ruotsinkielisessä koulutusjaostossa 6.3.2025. 

Esittelijä Koulutusjohtaja Eränpalo Tommi 

Ehdotus Sivistysvaliokunta päättää antaa liitteen 2 mukaisen vastauksen 
kunnanhallitukselle ja edelleen valtuustolle. 

Käsittely  

Päätös Sivistysvaliokunta hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 

 



 

 

Liitteet  
 
 
Kunnanhallitus 24.03.2025 § 99  

 
  
Esittelijä Kunnanjohtaja Grannas Mikael 

Ehdotus Kunnanhallitus merkitsee vastineen tiedoksi. Lisäksi kunnanhallitus antaa 
asian valtuustolle tiedoksi ja esittää, että aloite on täten loppuun käsitelty.  
 
Pykälä tarkastetaan välittömästi.  

Käsittely  

Päätös Kunnanhallitus hyväksyi yksimielisesti esittelijän ehdotuksen. 
 
Pykälä tarkastettiin välittömästi. 

 
Liitteet 
 
 
Valtuusto 07.04.2025       

1190/12.00.00/2024 
    

Kunnanhallituksen ehdotus 

 Valtuusto merkitsee vastineen tiedoksi ja päättää, että aloite on täten 
loppuun käsitelty. 

Käsittely  

Päätös    

Liitteet  

 

Liite 1 - Aloite kouluaamujen aloittamisajankohdan yhtenäistämisestä 
Liite 2 - Sipoon kunnan vastine valtuustoaloitteeseen 
Liite 3 - HSL-linjat 
Liite 4 - Suomenkielinen koulutusjaosto 4.3.2025 § 12, ote 
Liite 5 - Svenska utbildningssektionen 6.3.2025 § 16, utdrag 
 


